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Книжная торговля при иностранных приходах Санкт-Петербурга 

второй половины XVIII — первой половины XIX вв. 

 

Во второй половине XVIII — первой половине XIX вв. иностранные 

общины оказывали существенное влияние на развитие частного 

книгоиздательства и книжной торговли в Санкт-Петербурге. Служители 

приходов писали религиозные сочинения, а также продавали различную 

теологическую и учебную литературу. На протяжении всего периода пасторы 

сдавали церковные дома в аренду под заведение небольших типографий и 

книжных лавок, заключая при этом подробные контракты на выгодных для 

них условиях, а также контролировали ассортимент изданий. В первой 

половине XIX в. училище Св. Петра (Петришуле) выпускало литературу 

необходимую для осуществления учебного процесса. 
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Book trade in the foreign parishes of St. Petersburg in the second half of the 

XVIII - the first half of the XIX centuries 

In the second half of the XVIII - the first half of the XIX centuries. Foreign 

communities had a significant impact on the development of private book 

publishing and book trade in St. Petersburg. Parish ministers wrote religious 

works, and sold various theological and educational literature. Throughout the 

entire period, pastors leased to church houses for small printing houses and 

bookstores, concluding detailed contracts on terms favorable to them, and also 

controlled the range of publications. In the first half of the XIX century. School of 

St. Petra (Petrishule) published the literature necessary for the implementation of 

the educational process. 
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